
Zápis
ze 4. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT dne

25. 11. 2021

Místo konání: posluchárna P2
Čas konání: 14:00 – 16:15
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni: Mgr. Hoderová, Bc. Pavelka
Neomluveni: Ing. Gregor, Prášek
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis, Ing. Bednář

a tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 3. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Volba kandidáta na jmenování děkanem
5. Schválení a projednání Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v

bakalářských studijních programech v akademickém roce 2022/2023
6. Schválení a projednání Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v

navazujících magisterských studijních programech v akademickém roce 2022/2023
7. Schválení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na FSI VUT pro

akademický rok 2022/2023
8. Předložení Disciplinárního řádu FSI pro studenty
9. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
10. Udělení čestných titulů Ing.
11. Losování o Silvestr na Vříšti
12. Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI
13. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana doc. Katolického, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise,
Ing. Bednáře a tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík, doc. Vašík
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátory Ing. Pavla Ramíka a doc. Petra Vašíka.
Hlasování č. 1: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 0

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 3. řádného zasedání, plnění
usnesení
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Doc. Návrat navrhl přesunout z bodu 3 zprávy z grémií do bodu 13 Různé.
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 4. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 3. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 29 proti: 1 zdržel se: 1

Plnění usnesení: Na minulém zasedání byl schválen Disciplinární řád FSI pro studenty, který byl
předán AS VUT.

ad 3) Informace vedení fakulty

Děkan:
- Všichni zaměstnanci VUT, kteří nemají v IS zadáno dokončené očkování, budou od pondělí

testování.
- Proběhl Mezinárodní strojírenský veletrh, zlatou medaili získalo zařízení pro úpravu kapalin

CaviPlasma (EÚ, doc. Rudolf), na další zlaté medaili se FSI podílela.
- Fakulta již popáté zvítězila v soutěži Škola doporučená zaměstnavateli.

Doc. Hlinka:
- Dne 3. 12. proběhne online Den otevřených dveří.

ad 4) Volba kandidáta na jmenování děkanem

Volba se řídí čl. 15 VŘ AS FSI. Předseda volební komise Ing. Houfek seznámil senátory s průběhem
volby, úpravou hlasovacích lístků a způsobem hlasování.
Doc. Hlinka prezentoval svou vizi na předvolebním shromáždění akademické obce, na tomto zasedání
se již jen krátce zmínil o některých bodech, souvisejících se vzdělávací činností, především podpoře
výuky v AJ, a to jednak rozšiřováním nabídky jednotlivých předmětů, ale také podporou akreditace
distančního vzdělání pro zahraniční studenty samoplátce. Ohledně vědecké a výzkumné činnosti
klade doc. Hlinka důraz na profesionální podporu při přípravě a realizaci projektů, ale také např. na
větší využití výsledků VaV v praxi, ať už prodejem duševních práv nebo přímou komercializací.
Doc. Záděra vznesl dotaz ohledně výuky v AJ.
Doc. Hlinka odpověděl, že v současnosti je již akreditován BSP v AJ. Pro další období by bylo možné
využít zkušeností z online výuky a umožnit zahraničním studentům distanční vzdělání. Tím by mimo
jiné odpadly administrativní problémy související s příjezdy studentů.
Prof. Štětina upozornil na vyšší finanční nároky na výuku v AJ. Je vyhlášený program na podporu
strategického řízení VŠ, jakým způsobem bude probíhat rozdělování prostředků?
Doc. Hlinka odpověděl, že všechny finanční prostředky budou v rozpočtu fakulty, tedy i o způsobu
rozdělení financí z tohoto programu bude spolurozhodovat AS FSI.
Prof. Spousta upozornil, že vzhledem k stávající rekonstrukci areálu by mohlo dojít k situaci, že
některý z ústavů nebude moci dostát svým závazkům, vyplývajícím z uzavřených smluv.
Doc. Hlinka odpověděl, že pokud by mělo k takovému problému dojít, bude vedení fakulty
samozřejmě hledat řešení.
Ing. Bradáč se otázal, jakým způsobem má probíhat podpora spin-off firem.
Doc. Hlinka odpověděl, že pro začátek by bylo vytvořeno několik modelů, jakým způsobem by spin-off
měly fungovat. Ze strany fakulty by mělo jít spíše o vkládání know-how.
Doc. Záděra vznesl dotaz, jakým způsobem chce doc. Hlinka posílit financování ze strany MŠMT.
Doc. Hlinka odpověděl, že fakulta samozřejmě nemůže změnit pravidla rozdělování prostředků z
MŠMT, do vzdělávací činnosti však mohou být získány např. prostředky z některých operačních
programů.
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Doc. Návrat se otázal, co bude doc. Hlinka dělat pro to, aby v budoucnu nevznikla obdobná situace
jako na ÚST.
Doc. Hlinka odpověděl, že tomuto lze zabránit komunikací s ústavy, vyhodnocováním a podchycením
problémů.
Po diskuzi byly senátorům vydány volební lístky a proběhla vlastní volba.
Oprávněných voličů, členů AS FSI 36
Počet přítomných voličů, členů AS FSI 32
Vydáno volebních lístků 32
Počet odevzdaných volebních lístků 32
Platných volebních lístků 26
Neplatných volebních lístků 6
Počet hlasů pro doc. Hlinku 26

Kandidátem na děkana FSI VUT pro funkční období 2022 - 2026 byl zvolen doc. Ing. Jiří Hlinka, Ph.D.

ad 5) Schválení a projednání Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke
studiu v bakalářských studijních programech v akademickém roce 2022/2023

ad 6) Schválení a projednání Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke
studiu v navazujících magisterských studijních programech v akademickém roce
2022/2023

Proděkan Bednář uvedl, že na minulém zasedáním byl předložen ještě třetí dokument, který upravuje
přijímací řízení pro BSP a NMSP vyučované v anglickém jazyce.
Zásadní změnou v podmínkách pro přijetí je požadavek zkoušky z českého jazyka pro uchazeče o
studium z cizích zemí vyjma Slovenské republiky.
Dokumenty byly projednány legislativní i studijní komisí.
Doc. Blecha informoval, že legislativní komise se sešla na několika jednáních a za účasti vedoucí SO
Mgr. Svobodové byly všechny texty sjednoceny, LK všemi hlasy doporučuje směrnice ke schválení.
SK projednala dokumenty elektronicky, následně proběhla společná schůzka s LK, SK nemá k
předloženým dokumentům žádné připomínky.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v
bakalářských studijních programech v akademickém roce 2022/2023 ve znění ze dne 25. 11. 2021.
Hlasování č. 4: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v
navazujících magisterských studijních programech v akademickém roce 2022/2023 ve znění ze dne
25. 11. 2021.
Hlasování č. 5: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v
bakalářských a navazujících magisterských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce
pro akademický rok 2022/2023 ve znění ze dne 25. 11. 2021.
Hlasování č. 7: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0
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ad 7) Schválení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na
FSI VUT pro akademický rok 2022/2023

Prof. Křupka uvedl, že v pravidlech pro přijímací řízení bylo provedeno několik zásadních změn.
Protože není nadále možné přijímat studenty DS během akademického roku, byly stanoveny dva
termíny pro přijímací řízení, a to pro 1. kolo podání přihlášek do konce května, přijímací řízení
proběhne v červnu, a pro 2. kolo podání přihlášek do konce října, přijímací řízení proběhne v
listopadu. Dále byly jednoznačně definovány podmínky pro přijetí. Byly zrušeny písemné testy,
přijímací zkouška bude probíhat ústně.
LK dokument projednala, při hlasování se jeden člen zdržel, 7 členů bylo pro schválení bez
připomínek, 3 členové vznesli připomínku, že směrnice nestanoví vhodný způsob stanovení pořadí
uchazečů.
Komise VaV vznesla několik připomínek, které byly do dokumentu zapracovány (povinnost přijímací
zkoušky pro všechny, byl vynechán článek o možnosti jejího prominutí, možnost vykonat zkoušku
distančně). Další námitka se týkala stanovení pořadí uchazečů. Nadpoloviční většinou hlasů komise
doporučuje dokument ke schválení.
Prof. Křupka uvedl, že si byl vědom problému se stanovením pořadí uchazečů, proto bylo v čl. 6
doplněno do bodu 4, že zkouška je hodnocena 0 - 100 body, podmínkou přijetí je získání minimálně
50 bodů. V tomto smyslu byl následně upraven i bod 7.
LK s touto úpravou souhlasí.
Komisi pro VaV tento návrh nebyl předložen.
Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na FSI
VUT pro akademický rok 2022/2023 ve znění ze dne 25. 11. 2021.
Hlasování č. 6: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 8) Předložení Disciplinárního řádu FSI pro studenty

Dokument byl na minulém zasedání schválený a byl zaslán na AS VUT. Právní oddělení rektorátu
vydalo negativní stanovisko, proto byl z pořadu jednání stažen. Mgr. Rudá některé části DŘ upravila, s
opravenou verzí se senátoři mohou seznámit na sdíleném disku.

ad 9) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

ÚK/VaV pracovník junior
zástupce Ing. Houfek, náhradník doc. Žák
Hlasování 8: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 2
SPIL/research and development worker
zástupce prof. Štětina, náhradník doc. Koutný
Hlasování 9: pro: 27 proti: 1 zdržel se: 1
ÚST/asistent, docent, VaV pracovník junior
zástupce Ing. Houfek, náhradník doc. Knoflíček
Hlasování 10: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2

ad 10) Udělení čestných titulů Ing.

Vědecká rada FSI udělila 13. října 2021 Mgr. Jitce Hořanské a Mgr. BcA. Radce Kulichové, DiS,
tlumočnicím českého znakového jazyka z Poradenského centra Alfons, titul čestného inženýra za
jejich významnou pomoc neslyšícímu studentovi Tomáši Zbavitelovi během celého jeho studia. Tomáš
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Zbavitel v září 2021 úspěšně složil SZZ a získal titul inženýr jako první neslyšící student na VUT.
Předávání čestných titulů mělo proběhnout na tomto zasedání AS, ale bylo z důvodu
protiepidemických opatření odloženo na vhodnější dobu.

ad 11) Losování o Silvestr na Vříšti

Zaměstnanci FSI byli informováni o možnosti silvestrovského pobytu v rekreačním středisku Vříšť.
Registrace zájemců probíhala do 23. 11., na dnešním zasedání byl vylosován výherce.

ad 12) Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI

Termín 5. řádného zasedání byl navržen na čtvrtek 10. 2. 2022 ve 14 hodin.

Návrh programu pro 5. řádné zasedání AS FSI:
- Disciplinární řád
- Teze pravidel rozdělení finančních prostředků
- Předložení návrhu složení VR
- Projednání návrhu proděkanů

Usnesení: AS FSI schválil termín 5. řádného zasedání AS FSI 10. 2. 2022.
Hlasování 11: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 13) Různé

Zprávy z grémií:
Ing. Kosová:
- Bylo ukončeno podávání návrhů do Interního fondu studentské podpory (IFSP), bylo podáno 32

návrhů.
- Proběhly akce k výročí 17. listopadu.

Prof. Štětina:
- AS VUT schválil Plán realizace Strategického záměru pro rok 2022, dokument byl senátorům

zaslán emailem.
- Informace o jednání Rady pro vnitřní hodnocení VUT.

RNDr. Popela:
- Informace z RVŠ byly senátorům zaslány emailem.

Prof. Štětina upozornil, že JŘ AS FSI neobsahuje informace o komisích AS FSI a jejich činnosti
(některé informace obsahuje VŘ AS FSI).
Další připomínky se týkaly Pokynu děkana 16/2021 K přípravě výuky pro ak. r. 22/23, který by měl
reflektovat nadřízené dokumenty (Řád studijních programů apod.).
Proděkan Bednář uvedl, že si je vědom nedostatků dokumentu, v následujícím období bude nové
vedení fakulty pracovat na jejich odstranění.
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Na dotaz z řad studentů ohledně epidemických opatření pan děkan odpověděl, že zaměstnanci musí
buď v IS prokázat bezinfekčnost nebo jsou testováni, studenti vyplňují v IS čestné prohlášení a mají
povinnost nosit respirátory i během výuky, další opatření plánována nejsou.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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